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PROTOKÓŁ NR XXXVII/13 SESJI RADY GMINY RE ŃSKA WIE Ś W DNIU 

23 GRUDNIA 2013 ROKU 

 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie oraz stwierdzenie prawomocności obrad sesji Rady Gminy Reńska Wieś. 
2. Informacja z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Reńska Wieś. 
3. Informacja z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Gminy. 
4. Informacja z działalności międzysesyjnej Komisji Stałych Rady Gminy. 
5. Uchwalenie budżetu Gminy na 2014 rok.  

- Przedstawienie uchwał Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczących projektu 
budżetu Gminy na 2014 rok, 

- Omówienie projektu budżetu wraz z propozycją zmiany. 
- Dyskusja. 

- Głosowanie nad projektami uchwał: 
- w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Reńska Wieś na rok 2014 
- w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Reńska Wieś. 

6. Głosowanie nad projektami uchwał: 
- w sprawie zmiany w budżecie Gminy na rok 2013, 
- w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Reńska Wieś. 

7. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
8. Zapytania i interpelacje. 
9. Zamknięcie obrad. 
 

Obrady XXXVII sesji rozpoczęto o godz. 1000 w sali Gminnego Ośrodka Kultury w Reńskiej 

Wsi. 

Obecnych 14 radnych ze statutowego składu 15 radnych. 

Ad. 1 Otwarcia XXXVII obrad sesji Rady Gminy Reńska Wieś dokonał Przewodniczący 

Rady Gminy- Krystian Flegel, który stwierdził prawomocność obrad i zarządził głosowanie w 

sprawie zatwierdzenia porządku obrad. Do głosowania przystąpiło 13 obecnych radnych. W 

głosowaniu, radni jednogłośnie opowiedzieli się za przyjęciem porządku obrad (13 głosów 

„za”). 

Przewodniczący Rady- K. Flegel powitał radnych, sołtysów, Wójta Gminy- Mariana 

Wojciechowskiego, Z-cę Wójta Gminy- Jana Domek, Skarbnik Gminy- Reginę Słociak, 

Sekretarz Gminy- Marię Zaniewską, sołtysów, zaproszonych gości. 

Ad. 2 Wójt- M. Wojciechowski przedstawił Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy Reńska 

Wieś za okres od 27 listopada do 23 grudnia 2013 r. stanowiące załącznik do protokołu. 

Wójt- M. Wojciechowski przedstawił zarządzenia podjęte w okresie międzysesyjnym. 

Ponad to Wójt Gminy- M. Wojciechowski, poinformował, iż: 

Powiem parę słów na temat 2013 roku, budżetu naszej gminy. Mamy najwięcej wydatków na 

inwestycje w tym budżecie. Tak było, i jest to rzeczywiście, nawet po tych niewykonanych 

inwestycjach, o których zaraz powiem i tak będzie to największy budżet pod względem 

wielkości i pod względem inwestycji. Natomiast już od pewnego czasu wspominałem, że 
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dwie inwestycje, a właściwie trzy, nie będą wykonane w wielkościach założonych na rok 

2013. Pierwsza to jest na poligonie w Pokrzywnicy, gdzie firma, która wygrała przetarg nie 

była w stanie przerobić zaplanowanej kwoty prawie 4.800.000 zł, z tej kwoty przerobiła 

niecałe 2.000.000 zł, resztę zostało za zgodą Urzędu Marszałkowskiego i zgodą na podpisanie 

aneksu będzie przeniesiona na rok 2014 przy czym ostateczny termin zakończenia zadania, 

koniec maja 2014 roku zostaje na razie bez zmian. Drugie to jest zadanie na boisku w 

Reńskiej Wsi, które to nie będzie wykonane w 100%. Jest zgoda Ministerstwa Sportu na 

podpisanie aneksu. Ten aneks będzie podpisany i część środków zostanie przeniesiona na rok 

2014. Trzecie zadanie, pod względem zaawansowania robót tam jest większy zakres 

wykonania, ale jeżeli chodzi o wymianę rur wodociągowych azbestowych w 

Długomiłowicach to firma pracuje tam cały czas i wykonuje przyłącza, natomiast na rok 2013 

zafakturowała tylko kwotę 123.000 zł. Tam przerób jest większy, ale firma powiedziała, że 

więcej fakturować w tym roku nie chce. W związku z tym faktury będą dopiero po nowym 

roku. To tyle na temat inwestycji. Planowane wykonanie inwestycji na poziomie około 

11.000.000 zł na ten rok niestety nie będzie. Będzie to niecałe 8.000.000 zł ale to i tak jest 

wynik duży jak na taką gminę małą, wiejską. Oczywiście w tym miejscu muszę podziękować 

tym wszystkim, którzy przyczyniali się do tego i pracownikom urzędu gminy, i sołtysom, i 

radnym i wszystkim organizacją, które współpracowały przy realizacji tego budżetu. 

Właściwie współpracowały wszystkie bo jeżeli weźmiemy pod uwagę fundusz sołecki, 

generalnie w realizację budżetu praktycznie bardzo wielu mieszkańców było 

zaangażowanych. Za to wszystko bardzo serdecznie dziękuję. Jednocześnie już tradycyjnie w 

ostatnią sobotę stycznia jest organizowana zabawa samorządowa, na którą zostaną sołtysom 

przekazane zaproszenie i proszę żeby sołtysi wzorem lat poprzednich również tych 

wszystkich, którzy im pomagali, brali udział w realizacji zadań na tę zabawę zaprosili.  

Jeżeli chodzi o budżet na rok 2014 to od razu uprzedzając zmiany, które będą proponowane. 

W zasadzie w budżecie są proponowane dwie takie istotne zmiany, w tym projekcie budżetu 

wprowadzone. Pierwsza dotyczy faktu, że mieliśmy na rok 2014 do spłacenia ostatnią ratę 

pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Tą ostatnią 

ratę pożyczki spłaciliśmy w grudniu, tak że na koniec roku 2013 gmina będzie bez żadnego 

zadłużenia. Nie ma wiele gmin w Polsce, które nie mają żadnego zadłużenia. Na koniec roku 

2012 tylko 47 na 2.500 było bez długu. W tym roku my do tego grona dołączymy. Ile tych 

gmin będzie to się okaże w połowie roku 2014, kiedy zostaną opublikowane te wszystkie 

dane. Druga zmiana dotyczy tych zmian, o których mówiłem związane z tymi inwestycjami. 

Całe kwoty budżetu, przy omawianiu projektu budżetu pani skarbnik przedstawi. Tutaj istotna 

zmiana dotyczy przeniesienie tych prawie 3.000.000 zł z zadania na poligonie na rok 2014. 
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Dziękując wszystkim za to, co w 2013 roku na rzecz Gminy wykonywali, życzę wszystkim 

zdrowych, spokojnych, szczęśliwych Świąt Bożego Narodzenia, życzę także również aby w 

roku 2014 udały się wszystkie zdarzenia, które państwo planujecie, żebyście wszyscy byli 

zdrowi i szczęśliwi, żebyśmy mogli się spotkać w roku przyszłym. 

Ostatnia rzecz, do sołtysów w sprawie zebrań sołeckich. 5 zebrań sołeckich mam ustalone 

natomiast pozostałe, prosiłbym po sesji o ustalenie. W tym roku na zebraniach sołeckich 

będzie konsultowany projekt nowego statutu dla sołectw. Te zebrania muszą mieć pewien 

formalny charakter. Te konsultacja muszą się odbyć, muszą być zaprotokołowane, musi być 

zarządzenie w sprawie konsultacji, ono musi być ogłoszone na tablicy ogłoszeń. Te wszystkie 

dokumenty są w urzędzie i po dzisiejszej sesji zapraszam do urzędu żeby je pobrać i ustalić 

spotkanie. Dostaniecie państwo dokumenty, które są niezbędne do wywieszenia na tablicy 

ogłoszeń.  

Ad. 3 Sprawozdanie z pracy Przewodniczącego Rady Gminy- K. Flegel w okresie od 27 

listopada do 23 grudnia 2013 r.  zawiera następujące punkty: 

6.12- Jarmark Bożonarodzeniowy w GOK Reńska Wieś, 

9.12- Spotkanie z mażoretkami i rodzicami w GOK Reńska Wieś 

W poczcie wpłynęły: 

- pismo Sołtysa Długomiłowic- Ryszarda Kufki w sprawie zmiany nazwy ulicy na działce nr 

247. Odpowiedź została przygotowana, jeżeli ten mieszkaniec chciałby zmienić nazwę po 

konsultacji nie widzimy przeciwwskazań, 

- uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczące projektu budżetu na 2014 r., które pani 

skarbnik przedstawi. 

Ad. 4 Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przekazał głos kolejno Przewodniczącym 

Komisji w celu przedstawienia sprawozdania z działalności Komisji w okresie od 27 listopada 

do 23 grudnia 2013 r.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej- U. Marks: Komisja Rewizyjna miała swoje 

spotkanie 19 grudnia. Tematem spotkania było podsumowanie pracy komisji za 2013. 

Przewodnicząca Komisji Społeczno- Oświatowej- Violetta Nabrdalik:  Posiedzenie 

Komisji Społeczno- Oświatowej miało miejsce 12 grudnia. Było to ostatnie posiedzenie w 

mijającym roku dlatego też podsumowaliśmy na nim naszą pracę. Ponadto w posiedzeniu 

uczestniczyli zaproszeni przedstawiciele zespołów artystycznych z terenu Gminy, o 

sukcesach mażoretek poprzedzonych ogromną determinacją, wieloma próbami opowiedziała 

pani Jolanta Belko, następnie głos zabrała pani Krystyna Przeździenk Grzybek, która opiekuje 

się czterema zespołami wokalnymi: Perełki, Gwiazdeczki Nowe Trio i Długomiłowiczanki. 

Orkiestry dęte reprezentowali, mechnicką pan Manfred Kudla, pokrzywnicką pan Mateusz 
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Siodlaczek. Gratulacje należą się wszystkim bez wyjątku, ponieważ to dzięki nim wiele osób 

z terenu naszej gminy korzysta z możliwości rozwijania swoich zainteresowań, umiejętności i 

dzięki temu reprezentują nasz region w wielu konkursach, przeglądach, okolicznościowych 

spotkaniach, a szczególnie na mistrzostwach. 

Członek Komisji Finansowo- Gospodarczej- Waldemar Krybus: Komisja miała 

posiedzenie 13 grudnia, na którym omawiano sprawy bieżące i podsumowanie roku 

mijającego. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel otworzył dyskusję nad sprawozdaniami. 

Sołtys Sołectwa Długomiłowice- R. Kufka: W sprawie mojego pisma, które pisałem, że 

mamy taki kłopot pięć odgałęzień na ulicy Żabnik w Długomiłowicach, kilka już istniejących 

na ulicy Naczysławskiej, także chcielibyśmy aby jakiekolwiek odgałęzienia na tych głównych 

drogach żeby one miały osobno nadawaną nazwę, ponieważ każdy ma problem znaleźć adres. 

Potrzeba by było praktycznie co 20, 30 metrów stawiać słupki z tabliczką „do posesji dojazd 

numer”. Byłby taki wniosek żeby nadać nowe nazwy. 

Wójt- M. Wojciechowski:  O to się powinien zwrócić mieszkaniec. Nie wiem czy 

mieszkaniec tak chce. Mieszkaniec zgłosił się do nas w sierpniu tego roku z propozycją 

nadania numeru jego budowanej posesji, tam gdzie buduje. Myśmy ten numer nadali i on nic 

nie mówił. Dzisiaj po paru miesiącach, kiedy on dla celów rozliczeniowych potrzebował mieć 

nadany numer, nie wiem czy on chce żebym mu zmienić ten numer. Pan konsultował to z nim 

na pewno?  

Sołtys Sołectwa Długomiłowice- R. Kufka: On nie wiedział, że może się zwrócić z 

wnioskiem o nadanie nowej nazwy ulicy, ja go dopiero uświadomiłem. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Czy on ma świadomość, że będzie musiał zmieniać adres? 

Sołtys Sołectwa Długomiłowice- R. Kufka: Tak ma świadomość, że będzie musiał zmienić 

adres, dokumenty, wysłać pisma z informacją o zmianie adresu do korespondencji. 

Ad. 5 Uchwalenie budżetu Gminy na 2014 rok.  

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przekazał głos Skarbnik Gminy Reńska Wieś- 

Reginie Słociak, która odczytała uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu: 

- nr 461/2013 w sprawie opinii o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej Gminy 

Reńska Wieś na 2014 r., 

- nr 443/2013 w sprawie opinii o przedłożonym projekcie uchwały w sprawie 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Reńska Wieś, 

- nr 462/2013 w sprawie opinii o możliwości sfinansowania deficytu określonego w 

projekcie uchwały budżetowej Gminy Reńska Wieś na 2014 r.,  

stanowiące załączniki do protokołu.  
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Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przekazał głos Skarbnik Gminy w celu omówienia 

projektu budżetu Gminy na 2014 rok wraz z propozycją zmian. 

Skarbnik Gminy- R. Słociak: W związku z przeniesieniem wydatków i dochodów 

związanych z realizacją zdania na poligonie w Pociękarbiu przeniesione, zwiększone zostały 

dochody. W tabeli nr 1 gdzie są dochody majątkowe zamiast 3.583.863,05 będzie 

6.149.228,17 zł są zwiększone o 2.565.365,12zł. Również w wydatkach bieżących zmienia 

się kwota o 20.000 zł mniej w związku z tym, że jest dla instytucji kultury błędnie zawyżona 

kwota, we wniosku było 220.000 zł plus przychody, a to nie są nasze przychody, więc o 

20.000 zł jest mniej w związku z tym wydatki bieżące będą wynosiły 17.505.863,67 zł, a 

wydatki majątkowe zwiększone o kwotę związaną z realizacją zadania w Pociękarbiu, na 

kwotę 11.182.091,27 zł. Ogólnie wydatki z budżetu po zmianach będą wynosiły 

28.689.954,94 zł, a dochody ogólnie w łącznej wysokości 25.491.014,17 zł. Zmieni się 

również deficyt, zostanie pomniejszony, na kwotę 3.198.940,77 zł. Nie będzie rozchodów, 

spłaciliśmy pożyczkę, zostają tylko przychody. Z pożyczki 1.500.000 zł i z nadwyżki z lat 

ubiegłych będą to środki w wysokości 1.698.940,77 zł. W paragrafie 6 ustala się limit 

zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek, kwota ma być 2.500.000 zł, w 

związku z tym, że pożyczka jest 1.500.000 zł, i zaciągnięcie na ewentualnie występujący 

deficyt przejściowy, tak należałoby zabezpieczyć, że wójt może zaciągnąć kredyt albo 

pożyczkę w wysokości 1.000.000 zł, więc ogólnie limit zobowiązań, który wójt może 

zaciągnąć to jest 2.500.000 zł. To tyle zmian. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel otworzył dyskusję. 

Radny- B. Dembończyk: Jaką kwotę płacimy na związek Gmin Śląska Opolskiego? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Nie całe 5.000 zł składek. 

Skarbnik Gminy- R. Słociak: 4.600 lub 4.800 zł. 

Radny- B. Dembończyk: Jakie mamy korzyści z tego? 

Skarbnik Gminy- R. Słociak: Szkolenia i konsultacje za darmo. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Związek Gmin Śląska Opolskiego zorganizował grupowe zakupy 

energii elektrycznej, braliśmy w tym udział, z samego tego tytułu mamy oszczędności 

większe niż 4.800 zł. W tej chwili jest organizowany przez Związek Gmin Śląska Opolskiego 

kolejny przetarg na dostawę energii elektrycznej na lata 2015- 2016. Myślę, że tu akurat 

składki nie są duże. 

Radny- J. Ludwig: Po stronie wydatków jest to kwota sprzed tych przesunięć 26.000.000 zł, 

jeżeli chodzi o wydatki na samą oświatę to 9.000.000 zł. W każdym razie mamy pierwszy 

rok, pełny, jeżeli chodzi o Komorno, o funkcjonowanie tej placówki, którą żeśmy przejęli. To 

nie jest własne zadanie gminy, jeżeli chodzi o szkołę zawodową i byliśmy pełni obaw, dlatego 
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mieliśmy te obawy bo powiat sobie z tym nie radził. Kosztowało to zbyt drogo w stosunku do 

subwencji, którą najpierw powiat, a teraz gmina otrzymuje. Jak to wygląda u nas, jakie są 

przewidywania na rok bieżący, jakie są przewidywania na rok 2014? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Jeżeli chodzi o Komorno to niewiele trzeba będzie w tym roku 

dołożyć do subwencji. Komorno właściwie ratuje, nasze gimnazjum. Proszę pamiętać, że 

Komorno składa się z gimnazjum, które jest zadaniem własnym gminy i ze szkoły średniej, 

która nie jest zadaniem własnym gminy. My przyjęliśmy te obiekty pod warunkiem, że 

będziemy szkołę średnią kontynuować w związku z tym będziemy ją kontynuować bo 

przynajmniej jeden oddział będzie bez względu na to ile dzieci będzie chciało w tej szkole się 

uczyć. Więc jeżeli chodzi o rok 2013 to do subwencji dołożymy ale nie będą to duże kwoty. 

Generalnie do całej subwencji też nie dużo dołożymy. Nie mamy danych na koniec roku bo 

jeszcze wypłaty będą. Prawdopodobnie w tym roku do całej subwencji oświatowej nie trzeba 

będzie dokładać, a jeżeli to bardzo mało. Na razie problemu nie ma jeszcze. Jeżeli chodzi o 

rok następny zobaczymy. Po zakończeniu tego roku zrobimy taką analizę dla każdej szkoły, 

która funkcjonuje jaka byłaby subwencja dla tej szkoły gdyby ją naliczyć na tych uczniów, 

których ma, a ile kosztuje utrzymanie tej szkoły. Też musicie mieć świadomość, że to nie jest 

tak do końca tak łatwe do wyliczenia bo we wszystkich szkołach mamy oddziały 

przedszkolem to są ci sami nauczyciele. Nauczyciel trochę uczy w szkole podstawowej, a ma 

też zajęcia w oddziale przedszkolnym i to trzeba rozbijać bo na oddziały przedszkolne 

subwencji nie ma. Subwencja jest tylko na uczniów szkoły ale my to zrobimy i wtedy 

państwo będziecie mieli taką pełną analizę wydatków w oświacie. Wyjdzie to co zawsze 

mówię, jedne szkoły pracują na inne szkoły i to co się zawsze państwu tłumaczy im większa 

szkoła tym ekonomicznie jest ona lepsza. To wychodzi po roku w podsumowaniach, im mniej 

uczniów to bez względu na wszystko do takiej szkoły trzeba dopłacać. Nas tutaj ratuje szkoła 

w Długomiłowicach jeżeli chodzi o szkoły podstawowe, a jeżeli chodzi o Komorno to 

Komorno jako zespół ratuje gimnazjum. 

Z-ca Wójta- J. Domek: Trzeba być bardzo czujnym jeżeli chodzi o wydatki. Informacja z 

piątku, nastąpiła zmiana wagi tej mniejszościowej. Waga P11, 1,20 na 1,10 z tego tytułu to 

jest 80.000 zł mniej na 2014. Dodali wagę do klas pierwszych, ale z tego tytułu mamy zysk, 

czy będzie w budżecie 8.000 zł. Plus, minus 70.000 zł na tej jednej wadze jesteśmy w minusie 

na rok 2014. Jeżeli działania ministerstwa będą takie właśnie, że będą zmniejszać wagi na 

nauczanie mniejszościowe w związku z tym należy się spodziewać, że coraz trudniej będzie 

domykać budżet oświatowy, a to będzie wymuszało działania organizacyjne rady gminy czy 

podjęcia jakiś decyzji, które w przyszłości będzie generowały koszty. Także na dzień 

dzisiejszy jest sytuacja dobra. 
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Radny- M. Polanik: Na rok 2014 pomoc społeczna zaplanowana jest na 2.000.000 zł, czy tak 

też było w poprzednim roku, czy tutaj mamy jakąś drastyczną zwyżkę? 

Skarbnik Gminy- R. Słociak: Tam są środki przeważnie na zadania zlecone. Na nasze 

zadania wysokości dajemy tak samo, ale to chodzi dokładnie o budżet wojewody.  

Wójt- M. Wojciechowski:  Jeżeli chodzi o pomoc społeczną to proszę się kwotami nie 

emocjonować bo 90% wydatków pomocy społecznej to są pieniądze, które nie pochodzą z 

budżetu naszej gminy. 

Radny- M. Polanik: Ale tam mamy 1.200.000, a tu prawie 1.900.000 zł, to jest 700.000 zł z 

naszego budżetu. 

Wójt- M. Wojciechowski: Nie absolutnie. Z naszego budżetu są płacone tylko zasiłki celowe 

i dodatki mieszkaniowe. Na zasiłki celowe wydajemy 70.000 zł i na dodatki mieszkaniowe 

około 10.000 zł i to są pieniądze z naszego budżetu. Reszta pozostałe wydatki realizowane 

przez ośrodki pomocy społecznej to są pieniądze, które daje państwo obywatelom. 

Skarbnik Gminy- R. Słociak: Pan Radny patrzy na zadania zlecone, tam jest tylko paragraf 

2020 10, a jest paragraf 2020 30,  który nie jest ujęty w dodatkowych tabelach tylko jest w 

ogólnych dochodach, więc tam gdzie jest tabela na zadania zlecone, jeszcze plus paragraf 20 

30 to są środki na pomoc społeczną. 

Wójt- M. Wojciechowski:  W pomocy społecznej z naszego budżetu są tylko te dwa rodzaje 

wydatków, wszystkie pozostałe to są, na które nam państwo daje. Ponad 1.000.000 zł na 

świadczenia alimentacyjne. W tych gmina, gdzie była powódź albo inne zdarzenie pieniądze 

na ten cel przechodzą przez pomoc społeczną. Po powodzi w 2010 ile zostało wydane na 

opiekę społeczną, były to ogromne miliony bo wszystkie pieniądze po te 20.000, 100.000 zł 

na remonty domów, te wszystkie pieniądze szły przez pomoc społeczną i wtedy te wydatki 

wydają się ogromne ale to nie są pieniądze z budżetu gminy. 

Sołtys Sołectwa Długomiłowice- R. Kufka: Mam wniosek aby od przyszłego roku, taki 

zwyczaj sołtysi, którzy są zapraszani na sesję z głosem doradczym też dostali wydrukowaną 

propozycje projektu budżetu. 

Skarbnik Gminy- R. Słociak: Projekt budżetu raczej nie, chyba że uchwalony budżet. Ale to 

później po uchwaleniu, a on jest na stronie BIP. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał projekt Uchwały Nr XXXVII/235/13 w 

sprawie uchwalenia budżetu Gminy Reńska Wieś na rok 2014, po czym zarządził 

głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 obecnych radnych. W głosowaniu, radni 

opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (12 głosów „za”). Wstrzymało się 2 Radnych- B. 

Dembończyk, M. Polanik. 
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Projekt Uchwały Nr XXXVII/236/13 w sprawie zmian w wieloletniej prognozie 

finansowej Gminy Reńska Wieś  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- Z. Steuer odczytał projekt uchwały, po czym zarządził 

głosowanie. 

Do głosowania przystąpiło 14 obecnych radnych. W głosowaniu, radni opowiedzieli się za 

przyjęciem uchwały (12 głosów „za”). Wstrzymało się 2 Radnych- B. Dembończyk, M. 

Polanik. 

Ad. 6 Głosowanie nad projektami uchwał 

Projekt Uchwały Nr XXXVII/237/13 w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2013 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przekazał głos, Skarbnik Gminy- R. Słociak, która 

omówiła projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał projekt uchwały, po czym zarządził 

głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 obecnych radnych. W głosowaniu, radni 

jednogłośnie opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (14 głosów „za”). 

Projekt Uchwały Nr XXXVII/238/13 w sprawie zmian w wieloletniej prognozie 

finansowej Gminy Reńska Wieś  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- Z. Steuer odczytał projekt uchwały, po czym zarządził 

głosowanie. 

Do głosowania przystąpiło 14 obecnych radnych. W głosowaniu, radni jednogłośnie 

opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (14 głosów „za”). 

Ad.7 Protokół Nr XXXVI/13 sesji Rady Gminy Reńska Wieś z dnia 27.11.2013r. w drodze 

zarządzonego głosowania zostały przyjęty przez radnych jednogłośnie (14 głosów „za”).  

Ad. 8 Zapytania i interpelacje.  

Sołtys Sołectwa Długomiłowice- R. Kufka: Mam dwa pytania do pana Wójta. Na pytania, 

które ja zadawałem w trakcie roku 2013 mam nadzieję, że przynajmniej pod koniec roku 

dostanę odpowiedź. Pierwsze dotyczy wydobycia, legalnego wydobycia piasku na terenie 

działki 1041/2 w Długomiłowicach, ta działka popularnie nazywana jest piaśnik. W maju na 

sesji zwracałem się do pana z zapytaniem, może inaczej, wytłumaczę, w kwietniu firma 

budowlana wywoziła sobie pełne ciężarówki piasku, ja to widziałem. Dzwoniłem do urzędu. 

Pytałem pana na sesji co się stało, pan w maju odpowiada, że sprawa jest w sądzie. Do mnie 

doszły informacje, że sprawa jest w sądzie tylko i wyłącznie dla jednego z kierowców, 

którego policja złapała ponieważ nie chciał przyjąć mandatu, a nie sprawa w sądzie za 

nielegalne wydobycie, więc napisałem do pana pismo, pan kieruje pismo do Starosty w dniu 

14.08, że „w załączeniu przekazuję kopię pisma Pana  Ryszarda Kufki Sołtysa Długomiłowic 

w celu podjęcia działań dotyczących informuję, że dwa miesiące temu, nie wiem sąd się 
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wzięła ta data, skoro pan pisze, że w czerwcu, a skoro ta kradzież miała miejsce w kwietniu,  

jedna z firm działających na terenie naszego powiatu a zarejestrowana w Baborowie dokonała 

kradzieży dwóch samochodów ciężarowych, ja widziałem na własne oczy, jak one kursowały, 

a kursowały co najmniej dwukrotnie, a kursowały od rana więc mogło to być dużo więcej „z 

terenu nieczynnego wyrobiska w Długomiłowicach, po uzyskaniu informacji zgłosiłem 

sprawę policji, która ujęła sprawcę, to jest to samo co wcześniej wspomniałem. Mam pytanie 

jak ta sprawa się zakończyła i ponieważ, ja mam spore obawy, że w październiku Rada 

Gminy w Reńskiej Wsi podjęła uchwałę o sprzedaży tejże działki na wniosek tego pana, który 

jest właścicielem tej firmy budowalnej. Mam nadzieję tutaj usłyszeć, że ten pan został 

pociągnięty do odpowiedzialności karnej z tego tytułu. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Będę odpowiadał, rozpocznę od tyłu. Nie na wniosek tego pan, 

który ten piasek kradł, bo zupełnie inna firma złożyła wniosek o zakup tej działki i Rada 

Gminy podjęła uchwałę. To jest jedna sprawa, a druga sprawa panie Sołtysie sprawa nie jest 

zakończona bo na 7 stycznia mam wezwanie do Sądu w tej sprawie na przesłuchanie, a więc 

sprawa nie jest zakończona. Nie wiem skąd takie informacje pan ma. 

Sołtys Sołectwa Długomiłowice- R. Kufka: Od samych zainteresowanych, od kierowcy. 

Dotarłem do kierowcy ciężarówki, który rozmawiał z policjantami, którzy akurat, policja ich 

ujęła, i on powiedział, że nie przyjął mandatu, próbowali mu dać 300 zł mandatu, on nie 

przyjął ponieważ stwierdził, że jego wysłał szef. Dlatego policja takie sprawy kieruje 

bezpośrednio do sądu. 

Wójt- M. Wojciechowski: Sprawa jest w sądzie, nie zakończyła się. Na 7 stycznia mam 

wezwanie na przesłuchanie. 

Sołtys Sołectwa Długomiłowice- R. Kufka: Sprawa druga dotyczy remontu w 

Długomiłowicach remizy OSP, a mianowicie tego komina. Czy komin został odebrany, jeśli 

tak to w jaki sposób kominiarz ma go czyścić, ponieważ tam nie ma żadnej drabinki, a 

miejsce do czyszczenia to jest przy samej górze w granicach 2m, 20 jest taki 50 cm właz 

kwestia jest taka, że jeżeli ktokolwiek tam drabinę postawi. To co ja widziałem to firma 

stawiała ten komin, stawiała sobie bloczki 50 cm wysokość, gdzie z boku są miejsca na pręty, 

panowie pręty wpuścili na wysokości 2,50, nie na przemian, żeby te pręty trzymały, tylko po 

wymurowaniu wzięli wpuścili lekko gdzieś tam zakleili klinkier. Dobrze, że jest to z tyłu i 

tego tam nie widać, bo to woła o pomstę do nieba ponieważ żaden kąt, żaden narożnik nie jest 

to tam wybudowany, nie ma w zasadzie żadnej drabinki. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Nikt nie zgłaszał do tej pory tego problemu. Przedtem chyba nie 

było drabinki i w związku z tym teraz pewnie też nie ma. Tyle lat nie było żadnej drabinki i 
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żaden kominiarz nie zgłaszał problemu, że nie ma. Jeżeli teraz kominiarz zgłosi problem, że 

potrzebuje tam mieć drabinkę to my ją zrobimy to nie jest wielki problem. 

Wracając do sprawy to ja też chcę panu, panie Sołtysie przypomnieć, że w sierpniu pisałem 

do pana żeby pan odpowiedział na moje pytanie, a do dzisiaj nie mam odpowiedzi. Nie wiem 

do kogo mam się poskarżyć. 

Sołtys Sołectwa Długomiłowice- R. Kufka: Ale, na które pismo? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Pan mi zarzuca w kilku pismach, że działam na szkodę gminy, że 

duże finansowe straty gmina ponosi z różnych tytułów. Prosiłem w jednym piśmie do pana, 

żeby pan wyliczył te straty i przedstawił na piśmie jakie one są, jakoś do dzisiaj nie mam 

odpowiedzi. 

Sołtys Sołectwa Długomiłowice- R. Kufka: Przejrzę raz jeszcze pocztę, jeśli coś ominąłem 

to niezwłocznie uzupełnię. Natomiast muszę powiedzieć, że w związku z tym, że moje 

obowiązki zawodowe są w zasadzie od poniedziałku do soboty za granicą, naprawdę ciężko 

jest mi tutaj fizycznie wszystko pogodzić. Ale jeśli, chociażby na temat tego piasku, to podam 

w ten sposób, pan pisze o dwóch ciężarówkach, ja panu odpowiem, że widziałem cztery 

ciężarówki, które ja widziałem, każda zawierała 

Wójt- M. Wojciechowski:  Rozumiem, że w czasie przesłuchania mogę pana podać na 

świadka, że pan widział więcej tych samochodów i chce pan być wezwany na przesłuchanie. 

Sołtys Sołectwa Długomiłowice- R. Kufka: Oczywiście może pan podać. Publicznie 

oświadczam, że może pan w tej sprawie, jako strona, bo ja dzwoniłem do urzędu gminy, 

powiadamiałem pana Franczyka o zajęciu, więc może pan śmiało podać moje nazwisko w 

prokuraturze. Ja, przynajmniej to co widziałem to kradzież piasku była przynajmniej na 

wysokość 2.000 zł. Oceniłem to. Miałbym taką uwagę, do zabawy samorządowej na początku 

stycznia, jako sołtys, który roznosi zaproszenia, mam prośbę żeby one były doręczane 

troszeczkę wcześniej, bo raz my nie wiemy jak jest ilość dla sołtysów, a dwa one są 

doręczane tydzień, półtorej przed zabawą i najbardziej, którzy powinni dostać nagrodzeni w 

ten sposób to być może mają coś zaplanowane, więc taka moja prośba żeby sołtysi 

otrzymywali zaproszenia wcześniej albo przynajmniej zostali poinformowani o ilości tych 

zaproszeń. 

Wójt- M. Wojciechowski: Ilość zaproszeń jest co roku ta sam, ona się nie zmienia, myślę, że  

każdy z sołtysów wie, jedyna różnica zawsze dotyczy tej miejscowości, która organizuje 

dożynki, ta miejscowość ma w danym roku trochę więcej, a reszta to są stałe ilości. 

Sołtys Sołectwa Długomiłowice- R. Kufka: Dwa lata temu Długomiłowice dostały siedem 

zaproszeń, w zeszłym roku, czy na początku roku sześć zaproszeń. Inne miejscowości, 

mniejsze miejscowości po więcej. 
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Wójt- M. Wojciechowski:  Te które organizowały dożynki 

Radny- W. Krybus: Czy na te garaże w Komornie były przetargi? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Nie, te garaże, na które były w tej chwili podpisywane akty 

notarialne to była sprzedaż bez przetargu dla dotychczasowych najemców. Przetargi dopiero 

będą. 

Radny- W. Krybus: Ile ich zostało tych garaży? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Siedem lub osiem do sprzedaży w przetargu. W tym roku były 

sprzedane te, które się należały bez przetargu dotychczasowym najemcom, natomiast te gdzie 

będzie przetarg one będą sprzedane po nowym roku. 

Radny- W. Krybus: Dojazd do garaży jest dalej własnością gminy, czy już własnością po 

części tych właścicieli tych garaży. 

Wójt- M. Wojciechowski: Jest własnością gminy, jest wydzielona droga gminna wspólna. 

Radny- J. Ludwig: Już wcześniej pytałem pana Wójta odnośnie kanalizacji. Na dzień 

dzisiejszy wiemy, że ta część gminy za Kamornem w kierunku na Opole będzie kanalizowana 

w zależności do tego jakie będą środki z zewnątrz. Tego jeszcze dzisiaj nie wiemy, natomiast 

mamy przyjęcie budżetu na 2014 r., kanalizację w Komornie. Czy ta kwota 2.650.000 zł, ona 

jest w tym rozumiem cała kanalizacja i w tym, rozumiem będzie ten punkt zlewany gdzie te 

pozostałe miejscowości w razie konieczności będą mogły zlewać ścieki? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Takie jest zamierzenie, ale przetarg zweryfikuje kwotę. Według 

naszych szacunków tyle powinno wystarczyć. 

Radny- J. Ludwig: Jeżeli wszystko pójdzie zgodnie z planem to w przyszłym roku już 

będzie można pod koniec roku przyszłego korzystania z tego. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Tak pod koniec roku przyszłego będzie można korzystać z 

kanalizacji. 

Radny- J. Ludwig: Taką prośbę mam ująć w planie umowę z firmą odbiorczą, zęby 

skalkulowali tą usługę.  

Wójt- M. Wojciechowski:  Dobrze. 

Radny- M. Polanik: Panie Wójcie, czy pan jakieś wiadomości ma, czy coś wiemy, czy 

powiat będzie remontował drogę Mechnica- Walce, to jedno pytanie, a drugie pytanie, czy w 

przyszłym roku Generalna Dyrekcja będzie się przymierzała się do ronda w Reńskiej Wsi, 

gdzie ciągle mamy wypadki, trzecie pytanie, czy coś wiemy na temat hydrantów, które pan 

Prezes ZUK w Baborowie obiecał do końca roku zrobić, a już niewiele go zostało, nie wiem 

czy coś zrobią. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Droga Mechnica- Kamionka jest na liście rezerwowej do 

dofinansowania, jest dość daleko na tej liście nie chce mi się wierzyć, że ona dopnie się do tej 
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listy, czy doczeka się takiej zmiany pozycji, która by gwarantowałaby jej realizację. Myślę, że 

będzie to trudne, choć patrząc na rok ubiegły gdzie my też byliśmy daleko, daleko z naszą 

drogą a potem się okazało, że, mówię o ulicy Leśnej w Pokrzywnicy, na końcu się okazało, że 

znalazły się pieniądze i była realizowana. Nie potrafię odpowiedzieć, raczej myślę, że nie, ale 

nie jestem w stanie definitywnie odpowiedzieć. 

Jeżeli chodzi o Generalną Dyrekcję to budżet Generalnej Dyrekcji troszeczkę później się 

kształtuje, bo budżet państwa został uchwalony i z tego co wiem rondo w Reńskiej Wsi ma 

być budowane z programu poprawy bezpieczeństwa ruchu, więc to jakby nie są pieniądze 

budżetu państwa, wydane na drogę. Jest to taki inny program i tam są składane wnioski, o 

tym, czy to zadanie znajdzie się do realizacji w roku przyszłym będzie wiadomo w marcu, 

może w kwietniu bo to tak mniej więcej w tym okresie zapadają decyzje w tej sprawie. 

W zeszłym tygodniu byłem w Baborowie rozmawiałem z Prezesem, on pamięta o tym 

terminie mówił, że nie dotrzyma tego terminu bo w okresie przed świętami i po świętach nie 

będzie nic z hydrantami robił, bo każda taka zmiana w hydrancie, otwarcie, zamknięcie 

hydrantu powoduje zakłócenia w sieci, woda staje się trochę bardziej mętna, nie chce ludziom 

na święta robić takiego problemu w związku z tym po nowym roku. 

Sołtys Sołectwa Pokrzywnica- R. Krause: Czy jest w planie remont drogi na kolonie przez 

tory w przyszłym roku tam trzeba by było utwardzić i wyciąć krzaki żeby był dojazd? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Tę drogę poprawimy, natomiast to nie będzie remont polegający 

na tym, że będziemy opracowywali dokumentację i będziemy ją robić, bo projektant nie 

uzgodni takiej dokumentacji, przypominam państwu, że PKP jest przeciwne temu żeby tam 

istniał dodatkowy przejazd. W związku z tym to co zostało z mieszkańcami uzgodnione, to 

będzie wycięcie drzew, które z jednej strony zawężają tę drogę, zebranie skarp, tam 

mieszkańcy się deklarowali pomóc, nawiezienie tłucznia, frezowin jeżeli będziemy mieli po 

to żeby tą droga można było jeździć. Musicie państwo mieć świadomość, ci wszyscy, którzy 

będą korzystali z tej drogi najprawdopodobniej PKP nie postawi tam żadnych znaków, 

będziecie państwo jeździli tak jakby na własne ryzyko. Co prawda tam pociągi jeżdżą bardzo 

rzadko, ale trzeba będzie  uważać. 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś– K. Flegel złożył życzenia z okazji Świąt Bożego 

Narodzenia i Nowego Roku 2014. 

Ad. 9 Zamknięcia XXXVII sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Gminy Reńska 

Wieś– K. Flegel, dziękując wszystkim za przybycie i udział. 

Obrady sesji zakończono o godz.1135. 
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